

IFA Fistball World Tour Competition Rules

Policy Statement

- IFA Rules of the Game are applied to every single tournament.
- The World Tour tournaments are carried out according to the regulations, mode and schedules of the tournament host. The host is responsible for the implementation of the tournament.
- Contact for every question referring to IFA Fistball World Tour is only but the IFA Sports Director.
- IFA do not interfere with which team is invited or accepted for the tournament by the tournament host.
- IFA do not interfere with which team is accepted for a certain tournament category.
- Application for IFA Fistball World Tour does not bring the entitlement to be accepted for a certain tournament.
- Teams that want to apply for the IFA Fistball World Tour must be registered by 15 February, 12.00 CET by the given link: [CLUB TEAM REGISTRATION](#). Application and participation are free of additional charge.
- A full list of hosts is available at 31 January at ifa-fistball.com.
- At least the 2 teams ranked first and second after the end of the tournament series qualify for the IFA World Tour Final the following year.
- In case a pre-qualified team cancel their participation this number can be extended to up to 6.
- The qualification period for the 2024 World Tour Finals runs from February to November. This also includes the continental qualifiers.

Eligibility of players

- At the time of the tournament all team members of a club team must be officially entitled by the national federation to play for the club they represent.
- They must be able to prove their identities.
- The team list for the respective World Tour tournament provided in Microsoft Forms by the club representative is taken as proof of the players' eligibilities. All Microsoft Forms per tournament could be found here: <https://www.ifa-fistball.com/world-tour-2024-tournaments/>
- More teams of the same club team can apply for IFA Fistball World Tour, only one of the teams can qualify for the IFA World Tour Final, though.
- If there are more than one teams representing the same club at one tournament (no matter if both teams are registered at the World Tour), the players must only play for the team they played the first tournament with. Swapping the teams is forbidden.
- Players from teams that want to gather points for the World Tour ranking must not play for any other team at the same tournament (Exception: U18 players for their U18 national team in this tournament).

Scoring system

- Points for the World Tour ranking are given according to the rank the club team reached at the tournaments. The full list of points is in the attachment of this competition rules.



facebook.com/IFA.Fistball
instagram.com/ifafistball
www.fistball.tv

President: Jörn Verleger | Secretary General: Christoph Oberlehner

Vice President: Giana Hexsel

Treasurer: Franz P. Iten | Chair of the Sports Commission: Gastao Englert

ZVR 071465855/Bank Account IBAN: AT41 2032 0321 0039 5106 | BIC/SWIFT: ASPKAT2LXXX

Institut Name: Sparkasse Oberösterreich, Promenade 11-13, 4020 Linz, Austria



- In case a team participated in the tournament but did not apply for the IFA Fistball World Tour, the gathered points for the given rank are not awarded to any team.

Example: IFA Major

Ranking Tournament	Team	Applied for World Tour	Points to be gathered	Points for IFA Fistball World Tour Ranking
1	TEAM A	NO	1000	-
2	TEAM B	YES	800	800
3	TEAM C	YES	600	600
4	TEAM D	NO	500	-
5	TEAM E	YES	450	450

- If a tournament is subdivided into two or more categories/levels (eg A, B), teams from the lower category can also gather points for the IFA Fistball World Tour Ranking. The ranking of the second category complements the ranking of the first category. Eg: Category A: 16 Teams: Points for ranks 1-16, Winner of Category B: Points for rank 17....
- A team can only collect points at one tournament at the same time: If 2 tournaments are carried out at the same time, the higher amount of achieved points will be added to the team's account.
- In case a team wants to take part in a tournament with more than one teams, "team 1" is the only one that can collect points for the world tour ranking.
- Only the 5 best results of every team will find their way into the World Tour Ranking. Of course, teams can play as many tournaments as they want.
- Every World Tour tournament is assigned to a given category. Points for ranks can be seen on our Website: <https://www.ifa-fistball.com/en/worldtour/>.

IFA Fistball World Tour Ranking

The teams of the IFA Fistball World Tour are ranked according to the gathered overall points throughout the tournament series.

If 2 teams achieved the same amount of points, they are ranked according to the following criteria:

1. Higher amount of points achieved at Major Tournaments
2. Higher amount of points achieved at IFA 500 Tournaments
3. Higher amount of participation in IFA Fistball World Tour Tournaments
4. Higher amount of points achieved at IFA 250 Tournaments
5. Drawing lots

Every year this ranking starts at zero again.

Publication of IFA Fistball World Tour Ranking

The IFA Fistball World Tour Ranking is posted on an ongoing basis at the IFA online channels: IFA Fistball World Tour (fistball-worldtour.com and Facebook.com/FistballWT).

If the teams refer to the the ranking they are asked to use the official title "IFA Fistball World Tour Ranking" and the official logo of the ranking.

Objection proceedings

- In case of objections IFA installs a jury consisting of IFA Chair of the Sports Commission and IFA Technical Delegate: IFA's judicial regulations are applied.
- Objections against eligibility of players must be filed at the IFA Technical Delegate by the end of the award ceremony a the latest.
- Objections against schedule or referees are not possible.
- In case of an objection against the eligibility of a player: The concerned club team must prove the player's eligibility within 7 days after the tournament. If the team cannot prove the eligibility the team's points are deducted again.

This does not influence the tournament ranking.

- Objections against the IFA Fistball World Tour ranking must be filed by mail: worldtour@ifa-fistball.com
A jury consisting of the Chair of the Sports Commission and Technical Delegate will decide on the objection within 5 work days.

Tournament hosts:

1. Everyone can host a World Tour tournament (exception IFA Majors – these being appointed).
2. There are 3 different categories of tournament: IFA Major, IFA 500, IFA 250.
They are e.g. subdivided based on number of participating nations, number of teams from highest national leagues, infrastructure of tournament...
Major tournaments:
Major Tournaments cannot be applied for. They are appointed by IFA.
There is the option to apply for a wild card for hosting a Major tournament: The date for this is set by IFA and published during bidding process (31 January)
3. A host can only apply for one tournament per season.
4. Tournaments will not be downgraded in the current year but in the following year - to the most suitable category if more than 1 of the agreed criteria from the part organisation-al requirements is not kept by the host.
Upgrading is not possible.
Requirements from the part "Sports Requirement" must be completely fulfilled without exception.
A jury (appointed by IFA board) will decide about the downgrading for the following year.
5. **LIFE AND MEDICAL INSURANCE**
IFA suggests to all athletes to have their own insurance and life insurance for medical assistance. The host club shall keep first aid service available during main event. For IFA, the Federation and the host club do not have any liability on this topic.
6. **SECURITY**
The host club is responsible for the physical Security of all participants within the grounds/club.

Definition of highest national league clubs

1. Highest national league – status for teams shall be defined as follows:
 - a. For teams from AUT/GER/SUI:
Teams must have been members of the highest national league within the observation period of 1 July last year until end of application period – no matter if indoor or outdoor competition.
 - b. for teams from other parts of the world:
Teams taking part in the PAFA-Championships are regarded as representing the highest national league of their country. (observation period: last carried out PAFA Championship until now)
 - c. Teams who achieved 350 points or more during the last year's World Tour ranking are also regarded as highest national league teams.

TOURNAMENT QUALITY CRITERIA

Tournament	Major	IFA 500	IFA 250
Validity**	1000	500	250
SPORTS REQUIREMENTS			
Number of different nations represented by teams	3	1	1
Number of teams from highest national leagues* (in desired category)	8	5	0
Minimum tournament categories in total	3	3	1 (if 12 teams included) or 2 (6 teams each)
	Women A compulsory	compulsory	can also be either Women or Men A
	Men A compulsory	compulsory	
Choose from:	Women/Men B		
	Youth compulsory	preferred	
	Masters		
Number per category (Women A/Men A)	10	8	6
ORGANISATIONAL REQUIREMENTS			
IT requirements	Event HP, Facebook	Event HP, Facebook-Account	Facebook-Account
	Result service updated 2 hours after tournament's end	Result service updated 2 hours after tournament's end	Result service updated 2 hours after tournament's end
Moderation	moderation centre court finals	-	-
Court requirements	center court for finals World Tour-banner is placed on the Court 1 and Court 2 (middle position each)	centercourt for finals World Tour-banner is placed on the Court 1 (middle position)	-
	Accommodation/full board for the technical delegate for the duration of the tournament	Accommodation/full board for the technical delegate for the duration of the tournament	Accommodation/full board for the technical delegate for the duration of the tournament
IFA Fee	100 EUR paid to the IFA Delegate latest at the tournament	100 EUR paid to the IFA Delegate latest at the tournament	50 EUR paid to the IFA Delegate latest at the tournament

Explanatory notes:	
* Highest league is defined as follows:	for teams from AUT/GER/SUI: Are part of highest national league (Indoor or outdoor: Starting 1 July 2021 until now) for teams from other parts of the world where no national leagues are carried out: Teams taking part in the PAFA-Championships are regarded as representing the highest national league of their country. Teams who achieved 350 points or more during the last year's World Tour ranking are also regarded as highest national league teams.
** Quality measurement criteria	Tournaments that meet the criteria will keep their standards. Tournaments that fail in keeping the criteria will be downgraded for the next year's edition. Upgrading during the tour season is not possible. Tournaments that want to achieve "Major"-status must fulfill the Major criteria in both categories, women's and men's.

POINTS FOR WORLD TOUR RANKING 2024

MAJOR		IFA 500		IFA 250	
RANK 1000	POINTS	RANK 500	POINTS	RANK 250	POINTS
1	1000	1	500	1	250
2	800	2	400	2	200
3	600	3	300	3	150
4	500	4	250	4	125
5	450	5	225	5	112,5
6	400	6	200	6	100
7	360	7	180	7	90
8	320	8	160	8	80
9	290	9	145	9	72,5
10	260	10	130	10	65
11	240	11	120	11	60
12	220	12	110	12	55
13	200	13	100	13	50
14	180	14	90	14	45
15	160	15	80	15	40
16	150	16	75	16	37,5
17	140	17	70	17	35
18	130	18	65	18	32,5
19	120	19	60	19	30
20	110	20	55	20	27,5
21	100	21	50	21	25
22	90	22	45	22	22,5
23	80	23	40	23	20
24	70	24	35	24	17,5
25	60	25	30	25	15
26	50	26	25	26	12,5
27	40	27	20	27	10
28	30	28	15	28	7,5
29	20	29	10	29	5
30	10	30	5	30	2,5

IFA Fistball World Tour Competition Rules

Grundsatz

- Bei allen IFA Fistball World Tour-Turnieren gelten die IFA Faustball-Spielregeln.
- Die einzelnen World Tour-Turniere werden nach den Regeln und Modi der Turnierveranstalter durchgeführt. Zuständig für die Durchführung ist der lokale Veranstalter.
- Ansprechpartner für die Belange der World Tour ist ausschließlich der IFA-Sportdirektor.
- Die IFA nimmt keinerlei Einfluss auf die Einladungen des Ausrichters für sein Turnier.
- Welche Teams in welcher Kategorie bei einem Team spielberechtigt sind, obliegt ausschließlich dem Ausrichter.
- Die Teilnahme eines Clubs an der World Tour bringt keinen Anspruch auf eine Teilnahme an einem der Turniere mit sich.
- Für die Teilnahme an der World Tour ist eine Anmeldung notwendig ([CLUB TEAM REGISTRATION](#)). Anmeldung und Teilnahme sind nicht mit Kosten verbunden.
- Eine vollständige Liste der Turnierveranstalter ist ab 31. Januar auf ifa-fistball.com verfügbar.
- Mindestens die 2 Teams mit der besten Platzierung nach Ablauf der Turnierserie qualifizieren sich für das World Tour Final des darauffolgenden Jahres.
- Im Falle einer Absage von bereits vorqualifizierten Teams kann sich diese Zahl auf bis zu 6 erhöhen.
- Die Qualifikationsperiode für das World Tour Finale läuft von Februar bis November. Dieser Zeitraum schließt die Kontinentalmeisterschaften mitein.

Spielberechtigung

- Alle Spieler einer Mannschaft müssen zum Zeitpunkt des Turniers über eine gültige Spielberechtigung für den jeweiligen Verein verfügen.
- Sie müssen ihre Identität nachweisen können.
- Die vom Vereinsverantwortlichen eingetragene Teamliste in Microsoft Forms dient als Bestätigung des Vereins, dass die genannten SpielerInnen spielberechtigt sind. Alle Microsoft Forms Formulare pro Turnier sind hier abrufbar: <https://www.ifa-fistball.com/world-tour-2024-tournaments/>
- Grundsätzlich können mehrere Teams eines Vereins auf der IFA Fistball World Tour gemeldet sein, wobei lediglich maximal eine Mannschaft eines Vereins an den IFA Fistball World Tour Finals teilnehmen kann, sofern sie sich qualifiziert hat.
- Wenn ein Klub bei einem Turnier mit mehr als einem Team repräsentiert ist (unabhängig davon, ob beide Teams für die World Tour gemeldet sind), gilt, dass Spieler während der gesamten Serie nur in dem Team spielen können, für das sie ihren ersten Einsatz auf der Tour hatten. Ein Wechsel der Teams ist verboten.
- Spieler von Teams, die Punkte für die World Tour-Rangliste sammeln wollen, dürfen bei einem Turnier nicht für eine andere Mannschaft spielen (Ausnahme: U18-Spieler für ihre U18-Nationalmannschaft bei diesem Turnier).

Punktevergabe

- Die Vergabe der Punkte für die World Tour Rangliste erfolgt nach dem erreichten Rang der Mannschaft in den einzelnen Turnieren. Eine vollständige Liste der Punkte ist Anhang der Competition Rules.
- Sollte eine Mannschaft in der Rangliste an der World Tour nicht teilnehmen, werden diese Punkte in der Rangliste nicht vergeben.

Beispiel: IFA Major

Rang bei Turnier	Team	Bei World Tour angemeldet	Erreichbare Punkte	Für IFA Fistball World Tour vergebene Punkte
1	TEAM A	NO	1000	-
2	TEAM B	YES	800	800
3	TEAM C	YES	600	600
4	TEAM D	NO	500	-
5	TEAM E	YES	450	450

- Sollte ein Turnier in A- und B-Kategorie unterteilt sein, können auch Teams des B-Turnieres Punkte für die World Tour erreichen.
Die Rangliste des B-Turniers ergänzt die Rangliste des A-Turniers.
Z.B.: A-Turnier 16 Teams: Punkte für die Plätze 1-16, Sieger des B-Turniers erhält Punkte für Rang 17.
- Ein Team kann nur bei einem Turnier gleichzeitig Punkte sammeln: Werden 2 Turniere gleichzeitig ausgetragen, wird die höhere Anzahl der erreichten Punkte dem Teamkonto gutgeschrieben.
- Falls ein Team an einem Turnier mit mehreren Teams teilnehmen möchte, ist "Team 1" das einzige, das Punkte für die World Tour Rangliste sammeln kann.
- Nur die 5 besten Ergebnisse eines jeden Teams finden ihren Weg in die World Tour Rangliste. Natürlich können die Teams so viele Turniere spielen, wie sie wollen.
- Jedes World Tour-Turnier wird einer bestimmten Kategorie zugeordnet. Die Punkte für die Rangliste können auf unserer Website eingesehen werden: <https://www.ifa-fistball.com/en/worldtour/>

Reihung in der World Tour Rangliste

Die Reihung der Teams in der IFA Fistball World Tour-Rangliste ergibt sich aus der Gesamtzahl der Punkte der jeweiligen Mannschaft. Bei Punktegleichheit von zwei oder mehreren Mannschaften werden die Teams wie folgt gereiht:

1. Höhere Anzahl der gesammelten Punkte in Major-Turnieren
2. Höhere Anzahl der gesammelten Punkte in 500-Turnieren
3. Höhere Anzahl der gespielten World Tour-Turniere in diesem Jahr
4. Höhere Anzahl der gesammelten Punkte in 250-Turnieren
5. Losentscheid

Die World Tour Rangliste startet jedes Jahr neu bei null.

Veröffentlichung der IFA Faustball World Tour Rangliste

Die IFA Fistball World Tour Rangliste für Frauen und Männer wird laufend im Anschluss an die Turniere auf den Online-Kanälen der IFA Fistball World Tour (fistball-worldtour.com und [Facebook.com/FistballWT](https://www.facebook.com/FistballWT)) publiziert.

Die Teams werden gebeten die offizielle Bezeichnung der Rangliste als „IFA Faustball World Tour Rangliste“ und das offizielle Logo zu verwenden, wenn Sie über die Rangliste berichten.

Einspruch

- Die IFA installiert im Falle von Einsprüchen eine Jury, bestehend aus dem IFA Vorsitzenden der Sportkommission und dem IFA Technischen Delegierten. Es gelten die IFA Juridical Regulations.
- Proteste gegen den Einsatz nicht spielberechtigter Spieler müssen vom Clubverantwortlichen bis spätestens zur Siegerehrung an den TD eingebracht werden.
- Spielplan und Schiedsrichterbesetzung können nicht beeinsprucht werden.
- Im Falle eines Einspruchs gegen einen nicht-spielberechtigten Spieler muss der betroffene Verein innerhalb von 7 Tagen einen Nachweis über die Spielberechtigung des Spielers (Spielerpass oder schriftliche Bestätigung) vorlegen. Im Falle, dass der Spieler nicht einsatzberechtigt war, behält die Mannschaft zwar die erreichte Platzierung des Turniers, erhält aber keine Punkte für die World Tour Rangliste.
- Einspruch gegen die IFA Fistball World Tour Rangliste können per Mail an worldtour@ifa-fistball.com schriftlich vorgenommen werden. Eine Jury bestehend aus dem Vorsitzenden der Sportkommission und Technischem Delegierten entscheidet über den Einspruch innerhalb von 5 Werktagen.

Turnierveranstalter:

1. Jeder kann ein World Tour Turnier ausrichten (Ausnahme: IFA Majors - diese werden ernannt).
2. Es gibt 3 verschiedene Kategorien von Turnieren: IFA Majors, IFA 500, IFA 250.
Sie sind z.B. unterteilt nach Anzahl der teilnehmenden Nationen, Anzahl der Mannschaften aus den höchsten nationalen Ligen, Infrastruktur des Turniers...
Major-Turniere:
Für Major Turniere kann man sich nicht bewerben. Sie werden von der IFA ernannt.
Es besteht die Möglichkeit, sich um eine Wildcard für die Ausrichtung eines Major-Turniers zu bewerben: Der Termin dafür wird von der IFA festgelegt und während des Bewerbungsverfahrens veröffentlicht (31. Januar).
3. Ein Gastgeber kann sich nur für ein Turnier pro Saison bewerben.
4. Turniere werden im laufenden Jahr nicht abgestuft, sondern im darauffolgenden Jahr in die nächsthöhere Kategorie, wenn mehr als eines der vereinbarten Kriterien aus den Anforderungen der vom Ausrichter nicht erfüllt wird.
Eine Höherstufung ist nicht möglich.
Die Anforderungen aus dem Teil "Sportliche Anforderungen" müssen ausnahmslos erfüllt werden.
Eine vom IFA-Präsidium eingesetzte Jury entscheidet über die Herabstufung für das Folgejahr.
5. **LEBENS- UND KRANKENVERSICHERUNGEN**
Die IFA empfiehlt allen Athleten, eine eigene Lebens- und Krankenversicherung abzuschließen, um medizinische Hilfe zu erhalten. Der gastgebende Verein muss während der Veranstaltung einen Erste-Hilfe-Dienst zur Verfügung stellen. Die IFA, der Nationalverband und der gastgebende Verein sind in dieser Hinsicht nicht haftbar.
6. **SICHERHEIT**
Der gastgebende Verein ist für die physische Sicherheit aller Teilnehmer auf dem Gelände/Verein verantwortlich.

Definition der Vereine der höchsten nationalen Liga

1. **Höchste nationale Liga - Status für Mannschaften wird wie folgt definiert:**
 - a. **Für Mannschaften aus AUT/GER/SUI:**
Die Mannschaften müssen innerhalb des Beobachtungszeitraums vom 1. Juli des Vorjahres bis zum Ende des Bewerbungszeitraums Mitglied der höchsten nationalen Liga gewesen sein - unabhängig davon, ob es sich um eine Hallen- oder eine Outdoor-Meisterschaft handelt.
 - b. **für Mannschaften aus anderen Teilen der Welt:**
Mannschaften, die an den PAFA-Meisterschaften teilnehmen, werden als Vertreter der höchsten nationalen Liga ihres Landes betrachtet. (Beobachtungszeitraum: letzte durchgeführte PAFA-Meisterschaft bis jetzt)
 - c. **Mannschaften, die in der letztjährigen World Tour Rangliste 350 Punkte oder mehr erreicht haben, werden ebenfalls als höchste nationale Liga angesehen.**